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Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 15 ad B 17 om forbud 
mod import og salg af illegalt træ, stillet af Folketingets Miljø- og Plan-
lægningsudvalg. 
 
Spørgsmål nr. 15:   
Hvor lang tid forventer ministeren der vil gå, før EU vedtager at gøre 
FLEGT-aftalen bindende eller på anden vis indfører en mekanisme, som 
sikrer EU mod import af ulovligt tømmer? 
 
Svar 
Rådet (landbrug og fiskeri) har i oktober 2005 vedtaget en forordning om en 
frivillig licensordning og har samtidig bemyndiget Kommissionen til at indle-
de forhandlinger om partnerskabsaftaler med tømmerproducerende lande.  
 
Der er igangværende forhandlinger med flere lande, men ikke indgået no-
gen FLEGT-partnerskabsaftaler endnu.  
 
FLEGT-licensordningen er et nyt instrument, som EU har lanceret, og de 
potentielle partnerlande har - ligesom EU selv - naturligt nok nogle forhold 
de ønsker nærmere belyst, før de beslutter sig. Jeg vil tro, at der vil gå et 
års tid eller to, før vi ser den første FLEGT-aftale indgået.  
 
Om EU derudover indfører fx et generelt forbud mod import af ulovligt træ – 
og i givet fald hvornår – ønsker jeg ikke at gisne om på nuværende tids-
punkt. Først må vi se Kommissionens analyse af mulighederne. 
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